

**GENERAL MEETING****March 20<sup>th</sup> 2021***Roll the Stone Away  
Sewanienhia'karateniat Eh'ren Sewanenhnienna;wit  
À nous de rouler la pierre*

MOTIONS - DÉCISIONS

**Agenda****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the agenda as circulated be adopted. **Carried****Ordre de jour****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) que l'ordre du jour soit adopté tel que diffusé. **Adoptée****Scrutineers****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the following people serve as Scrutineers: Rev. Kent Chown, Lisa Byer-de Wever and Denis Ashby. **Carried****Scrutateurs****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) que les personnes suivantes agissent à titre de scrutateur et de scrutatrice : Pasteur Kent Chown, Lisa Byer-de Wever et Denis Ashby. **Adoptée****Parliamentarians****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) that Fred Braman serve as Parliamentarian. **Carried****Assesseeurs-conseil****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) que Fred Braman agisse à titre d'assesseeurs-conseil. **Adoptée****Chaplain****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the following person serve as Chaplains: Rev. Birgit Neuschild, Rev. Samuel V. Dansokho, Rev. Read Sherman. **Carried****Aumônière****2021-03-20 MOTION** (T. Spires/V. Epps-Nickson) que la personne suivante agisse à titre d'aumônières: Pasteure Birgit Neuschild, Pasteur Samuel V. Dansokho et Pasteur Read Sherman. **Adoptée****Equity Team****2021-03-20 MOTION** (K. Chown/V. Epps-Nickson) that Shanna Bernier and Tami Spires serve as the Equity Team. **Carried****Équipe d'équité****2021-03-20 MOTION** (K. Chown /V. Epps-Nickson) que Shanna Bernier et Tami Spires agissent à titre de d'Équipe d'équité. **Adoptée****Resolution To Nakonha:ka Regional Council**

Since many civil and government bodies in Quebec and across Canada have raised concerns about the fragility of Indigenous people in regard to COVID-19, the Living into Right Relations network of Regional Council asks that the Council, at its March 20, 2021 meeting, adopt the following proposed motion, and present it for approval and action by the Government of Quebec.

**Proposed motion**

**2021-03-20 MOTION** (A. György/R. Sherman) that the Nakonha:ka Regional Council of the United Church of Canada strongly requests that the Government of Quebec and the Prime Minister of Canada add “Indigenous people in all parts of Quebec” to its current priority for Covid-19 vaccinations. **Carried**

**Draft letter to the Premier:**

Dear Premier Legault / Health Minister Christian Dubé / Dr. Horacio Arruda, Quebec Director of Public Health, and Justin Trudeau, Prime Minister of Canada

Since many civil and government bodies in Quebec and across Canada have raised concerns about the fragility of Indigenous people in regard to COVID-19, the Nakonha:ka (Quebec) Regional Council of the United Church of Canada strongly requests that the Government of Quebec add “Indigenous people in all parts of Quebec” to its priority list for Covid-19 vaccinations.

Yours sincerely,

**Résolution pour le Conseil régional Nakonha:ka**

*Étant donné les inquiétudes soulevées par maints organismes civiques et gouvernementaux québécois au sujet de la fragilité des populations autochtones face à la COVID-19, le Réseau Vivre en relations justes du Conseil régional demande que le Conseil adopte la motion proposée ci-bas, lors de son assemblée du 20 mars 2021, et la présente pour approbation et action du Gouvernement du Québec.*

***Motion proposée***

**2021-03-20 MOTION** (A. György/R. Sherman) *Que le Conseil régional Nakonha:ka de l'Église unie du Canada demande fortement au Gouvernement du Québec et au Premier Ministre du Canada d'ajouter les « populations autochtones de toutes les régions du Québec » à ses priorités de vaccination contre la COVID-19. Adoptée*

***Ébauche de lettre au premier ministre :***

*Chers Premier ministre Legault, Ministre de la santé Christian Dubé, Dr. Horacio Arruda, Directeur de la Santé Publique du Québec et Justin Trudeau, Premier Ministre du Canada*

*Étant donné les inquiétudes soulevées par plusieurs organismes civiques et gouvernementaux québécois au sujet de la fragilité des populations autochtones face à la COVID-19, le Conseil régional Nakonha:ka (Québec) de l'Église unie du Canada demande fortement au Gouvernement du Québec d'ajouter les « populations autochtones de toutes les régions du Québec » à sa liste de priorité pour la vaccination contre la COVID-19.*

*Salutations distinguées,*

**2021-03-20 MOTION** (L. Byer de Wever/K. Chown) That the Conseil regional Nakonha:ka Regional Council extend this general meeting by 15 mins. **Carried**

**2021-03-20 MOTION** (L. Byer de Wever/K. Chown) *Que le Conseil régional Nakonha:ka proroge cette assemblée générale de 15 min. Adoptée*

**Reiterate the support of same-sex marriage**

**2021-03-20 MOTION** (A. Bonnar/ P. Kline) That the Conseil regional Nakonha:ka Regional Council work in partnership with the General Council of The United Church of Canada to reaffirm that the love of God is for all LGBTQ2SIA+ people, to reiterate the support of same-sex marriage and the church's blessing upon the same, and that both the Conseil regional Nakonha:ka Regional Council and the General Council produce written public statements and publicise - to this effect that as we affirm the theology in our New Creed and Song of Faith, and

---

live out in the actions of our Christian witness, we are called to “Build a house where love can dwell, and all can safely live, and where the love of Christ ends divisions. A place where all are welcome!” (Words in quotation marks by Marty Haugen). **Carried**

**Réaffirmer et soutenir le mariage de personnes de mêmes sexes**

**2021-03-20 MOTION** (A. Bonnar/P. Kline) – *Que le Conseil régional Nakonha:ka travaille en partenariat avec le Conseil général de l'Église Unie du Canada pour réaffirmer que l'amour de Dieu est pour toutes les personnes LGBTQA+, et que l'Église soutient et bénit le mariage de personnes de mêmes sexes; que le Conseil régional Nakonha:ka et le Conseil général rédigent et publient des déclarations publiques affirmant qu'alors que nous professons une théologie selon notre Confession de foi et Notre foi chante et que nous exprimons par nos actes tel un témoignage chrétien, nous sommes ainsi appelés à « édifier une maison où l'amour règne, où toutes et tous peuvent vivre en sécurité, là où l'amour du Christ met fin aux divisions. Un lieu où toutes et tous sont les bienvenus! » (Paroles de Marty Haugen). **Adoptée***

**Closing Motions**

**2021-03-20 MOTION** (S. Stark/V. Epps-Nickson) that following the rise of this General Meeting of the Nakonha:ka Regional Council, all powers of the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council be granted to the Executive until the next general meeting. **Carried**

**2021-03-20 MOTION** (S. Stark/V. Epps-Nickson) that the meeting be adjourned at 12:28 and that the President declares this General Meeting of the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council duly concluded. **Carried**

**Motions de clôture**

**2021-03-20 MOTION** (V. Epps-Nickson/S. Stark) *qu'à la levée de la séance de l'assemblée générale du Conseil régional Nakonha:ka, tous les pouvoirs du Conseil régional soient accordés à l'exécutif jusqu'à l'ouverture de la prochaine assemblée générale. **Adoptée***

**2021-03-20 MOTION** (V. Epps-Nickson/S. Stark) *que l'assemblée soit ajournée au 12 :28, et que la présidente déclare cette assemblée générale du Conseil régional Nakonha:ka conclue. **Adoptée***